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Protokół nr 16/20 

 

z posiedzenia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

w dniu 27 kwietnia 2020 r. przeprowadzonego w trybie zdalnym 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 09:00 

Zakończenie posiedzenia 10:30 

 

Posiedzenie Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu otworzył i prowadził 

Przewodniczący Komisji Józef Tracz, który był obecny w siedzibie Urzędu Gminy, w sali 

konferencyjnej. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, a także Wójt Gminy Jerzy Makowski. 

Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Na stan 7 członków Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu obecnych było 

7 członków komisji. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz odczytał 

zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do porządku. 

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodniczący komisji poddał pod głosowanie 

zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie, tj. 7 głosami „za” przyjęła 

zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 29 kwietnia 2020 r. 

3. Sprawy różne. 

4. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Wykaz imiennego głosowania nad zatwierdzeniem porządku obrad stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. 

AD 2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 29 kwietnia 

2020 r. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVI/1/20 w sprawie Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Stargard w 2020 roku 

Wójt Gminy Jerzy Makowski omówił projekt przedmiotowej uchwały i wyjaśnił, że 

„Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności w 2020 

roku”, jest uchwalany corocznie do końca marca, jednak w tym roku, ze względu na sytuację 
spowodowaną pandemią przesunęło się to w czasie. Kolejno Wójt wyjaśnił, że większość 
zapisów nie zmieniła się w stosunku do ubiegłego roku. Zmiany znalazły się w rozdziale 

6 dotyczącym finansowania Programu, na którego realizację w tym roku przeznaczono środki 

finansowe w wysokości 65 500,00 zł. Następnie Wójt omówił szczegółowo przeznaczenie 
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środków finansowych na poszczególne zadania. Wójt dodał, że w ubiegłym roku zabrakło 

środków na wyłapywanie bezdomnych zwierząt oraz na sterylizację i kastrację wolno 

żyjących kotów. Program został pozytywnie zaopiniowany przez Koło Łowieckie „Daniel” 

i Nadleśnictwo Kliniska. Pozostałe organizacje społeczne, których statutowym celem 

działania jest ochrona zwierząt oraz zarządcy obwodów łowieckich działających na terenie 

gminy, nie zajęły stanowiska, w związku z tym uznaje się to za akceptacje przedstawionego 

programu.  

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

Józef Tracz poddał powyższy projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 7 głosami „za”, 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Wykaz imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały stanowi załącznik nr 3 

do niniejszego protokołu. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVI/2/20 w sprawie zmiany uchwały 

Nr X/95/19 Rady Gminy Stargard z dnia 27 września 2019 r. w sprawie określenia 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości 

Wójt Gminy Jerzy Makowski omówił projekt uchwały i wyjaśnił, że dotyczy on dwóch 

zmian w deklaracji. W punkcie E dodano możliwość podania adresu do korespondencji, jeżeli 

jest on inny, niż adres zamieszkania lub siedziby właściciela. Natomiast w punkcie B dodano 

możliwość zadeklarowania terminu, od którego obowiązuje deklaracja, i od kiedy powstaje 

obowiązek uiszczania opłaty zagospodarowanie odpadami komunalnymi przez właściciela. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

Józef Tracz poddał powyższy projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 7 głosami „za”, 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Wykaz imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały stanowi załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVI/3/20 w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie w drodze darowizny nieruchomości z zasobu Skarbu Państwa 

Wójt Gminy Jerzy Makowski omówił projekt uchwały. Wójt poinformował, że temat 

pojawił się w związku możliwością przejęcia części II piętra w budynku przy ulicy 

Bydgoskiej 63, to jest lokalu użytkowego o pow. 98,33 m
2
. Miałyby tam również powstać 

pomieszczenia z przeznaczeniem na potrzeby Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

zaplecze socjalne, archiwum, pomieszczenie do przeprowadzania spotkań i rozmów 

z petentami. Wojewoda wyraził zgodę na darowiznę tego pomieszczenia. Łącznie z I piętrem 

w tym budynku, Gmina przejęłaby 364 m
2
, docelowo z przeznaczeniem na potrzeby lokalowe 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Odległość od siedziby Urzędu to ok. 1000 m, co 

dalej pieszo ok. 14 minut drogi. Wójt dodał, że GOPS boryka się z problemami lokalowymi. 

Ponadto dodatkowo w związku z koronawirusem Gmina planuje przenieść na parter budynku 

Urzędu do pomieszczenia GOPS ewidencje ludności. Po przeniesieniu GOPS do lokali na 

ulicę Bydgoską, Gmina planuje zająć pomieszczenia na parterze budynku Urzędu na własne 

potrzeby lokalowe oraz przenieść OAS, który wynajmuje pomieszczenia w biurowcu na ulicy 

Pierwszej Brygady. Wójt dodał, że jest to nieodpłatne przejęcie, a według sporządzonej 

dokumentacji tego obiektu wartość kosztorysowa na dzień dzisiejszy wynosi na I piętro 

1,9 mln zł i na II piętro 289 tys. zł.  
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Radny Mateusz Jarosz zwrócił uwagę na koszty remontu przejmowanych pomieszczeń 
i zapytał, Wójta o adaptację poddasza w budynku Urzędu, oraz w jakich latach planowany 

jest remont pomieszczeń na ulicy Bydgoskiej. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że na chwilę obecną na poddasze w budynku 

Urzędu jest tylko kosztorys w granicach ponad 1,5 mln zł i na razie nie jest planowana 

adaptacja poddasza. Najpierw jest planowane przeniesienie GOPS. Wójt dodał, że poddasze 

również by się przydało, ale na razie nie ma na to środków, ponieważ są inne potrzeby. 

Radny Paweł Żmuda zapytał, czy umowa darowizny nie będzie tak skonstruowana, że 

będzie obligować Gminę terminem, w jakim będą musiały zostać oddane do użytku te 

pomieszczenia? Radny dodał, że zgodnie z uzasadnieniem w obiekcie tym będzie musiał się 
znajdować GOPS, a co w przypadku gdyby koncepcja Gminy się zmieniła? Radny zwrócił 

również uwagę, że wykonanie dokumentacji kosztorysowej nastąpiło przed przejęciem tego 

obiektu.  

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że decyzja Wojewody jest ze stycznia bieżącego 

roku, natomiast informacja, że Wojewoda skłania się do nieodpłatnego przekazania tej 

nieruchomości dotarła do Gminy wcześniej. Wójt dodał, że jeżeli chodzi o sporządzenie 

dokumentacji, było to jak najbardziej zasadne.  

Wobec braku innych pytań Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego 

i Budżetu Józef Tracz poddał powyższy projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 2 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” 

i 4 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Wykaz imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały stanowi załącznik nr 5 

do niniejszego protokołu. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVI/4/20 w sprawie udzielenia dotacji 

celowej na remont zabytku 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
przypomniał, że powyższy projekt uchwały dotyczy dotacji dla parafii w Pęzinie.  

Radny Mateusz Jarosz powiedział, że sytuacja w tym okresie jest trudna i uważa, że środki 

powinny zostać przekazane, ale nie w tym czasie pandemii. Radny zwrócił uwagę, na 

potrzeby finansowe wynikające z pandemii, jak zakup maseczek dla mieszkańców 60+, na 

które już Gmina wydała 16 tys. zł. Radny dodał, iż uważa, aby wstrzymać się z tymi 

projektami uchwał do czasu, aż sytuacja się uspokoi, a na tę chwilę jest przeciwny 

podejmowaniu tych uchwał. 

Radna Agnieszka Bieniek poparła wypowiedź radnego Mateusza Jarosza i powiedziała, iż są 
inne wydatki i jest to kwestia przesunięcia ich na inny termin. Radna odnosząc się do zakupu 

maseczek dodała, iż uważa, że maseczki przysługują każdemu mieszkańcowi, a nie ma na to 

pieniędzy. Dlatego trzeba z czegoś z zrezygnować, aby wspomóc mieszkańców gminy, tak 

samo jak wspomóc przedsiębiorców borykających się z problemami. 

Radny Maciej Lipka powiedział, że na dzień dzisiejszy nie wiadomo, jak będzie wyglądać 
kwestia wpływu podatków i jakie będzie finansowanie budżetu gminy. Radny dodał, że jest 

jak najbardziej potrzeba ratowania zabytków i zrealizowanie tego w późniejszym terminie, 

jak będzie wiadomy stan finansowy Gminy. 

Przewodniczący Komisji Józef Tracz zwrócił uwagę, że środki, o które wystąpiły parafie, 

jest to część wydatków na te zadania. Wydatki te są związane z innymi projektami na 

dofinansowanie i jeżeli Gmina przyblokuje dotacje, to nie będą one mogły wykorzystać tego 

finansowania z innych źródeł. Dlatego uważa, że zasadne byłoby podjąć te uchwały.  
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Radny Krzysztof Kowalczyk powiedział, że jest za tym, aby dać przyzwolenie Wójtowi na 

te zadania. Uruchomienie tych środków wpłynie na pomoc dla przedsiębiorców, którzy będą 
wykonywać remonty tych zabytków. 

Radny Mateusz Jarosz odniósł się do zapisu w przygotowanej informacji Wójta o pracy 

w okresie międzysesyjnym o sytuacji epidemicznej w kraju i ograniczeniu wykonywania 

zadań administracji publicznej do zadań niezbędnych do pomocy obywatelom. Radny dodał, 

że uważa, że niezbędne, to jest ratowanie życia i zdrowia obywateli oraz ponownie poprosił 

o przełożenie tych projektów uchwał na inne miesiące.  

Radny Paweł Żmuda powiedział, że podziela zdanie radnego Krzysztofa Kowalczyka oraz 

radnego Józefa Tracza, i jest za przeznaczeniem środków na te obiekty. Środki te napędzą 
gospodarkę i trafią do przedsiębiorców. Dlatego szkoda się z tym wstrzymywać.  

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego 

i Budżetu Józef Tracz poddał powyższy projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 5 głosami „za”, przy i 2 głosach 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Wykaz imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały stanowi załącznik nr 6 

do niniejszego protokołu. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVI/5/20 w sprawie udzielenia dotacji 

celowej na remont zabytku 

Kolejno Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz, 

przypomniał, że powyższy projekt uchwały dotyczy parafii w Poczerninie i następnie poddał 

go pod głosowanie.  

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 5 głosami „za”, przy i 2 głosach 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Wykaz imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały stanowi załącznik nr 7 

do niniejszego protokołu. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVI/6/20 w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 

z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że zmienia się dotychczasowa stawka przyjęta 

uchwałą ze stycznia 2017 r. na poziomie 17 zł. Została wyliczona nowa kwota i proponuje się 
zwiększyć tę stawkę do wysokości 20 zł. Wójt dodał, że obecnie na terenie całej gminy z tej 

pomocy korzysta 8 osób. 4 osoby korzystają z 20% odpłatności, czyli po zmianie będą płacić 
4 zł. Osób korzystających z 30% odpłatności jest 2 i będą płacić 6 zł. 1 osoba korzysta z 40% 

wskaźnika odpłatności i to daje 8 zł. Ze wskaźnika 80% odpłatności korzysta 1 osoba. 

Proponowana w uchwale stawka za godzinę jest, poniżej stawki, która została wyliczona na 

poziomie 23 zł za godzinę, ale z tych usług korzystają osoby o bardzo niskich dochodach 

i wtrudnej sytuacji rodzinnej oraz zdrowotnej. Wskaźnik odpłatności zostaje ustalony na 

poziomie kryterium dochodowego, które wynosi 701 zł dla osoby samotnie gospodarującej 

i 528 zł na osobę w rodzinie.  

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

Józef Tracz poddał powyższy projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 7 głosami „za”, 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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Wykaz imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały stanowi załącznik nr 8 

do niniejszego protokołu. 

AD 3. Sprawy różne 

Radny Krzysztof Kowalczyk zwracając się do Wójta zapytał o zakup maseczek dla 

mieszkańców 60+, ponieważ do Krąpiela te maseczki jeszcze nie dotarły.  

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że maseczki zostały zakupione, ale w związku 

z uwagami, co do ich jakości, ponieważ są w różnych rozmiarach, zwrócono się do firmy, aby 

dostarczyła maseczki w jednakowych rozmiarach.  

Przewodniczący Komisji Józef Tracz odniósł się w kwestii pisma z Zarządu Dróg 

Powiatowych, które otrzymali radni drogą elektroniczną, dotyczące przebudowy drogi nr 

1709Z Stargard – Sowno, Etap Am przejście przez miejscowość Sowno. Dotychczas podjęte 

ustalenia nie obejmowały remontu pobocza. W interesie Gminy jest bezpieczeństwo 

mieszkańców i możliwość korzystania z uporządkowanego pobocza przez mieszkańców. 

Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę, że ta inwestycja mogłaby spełniać te warunki, ale 

zakres, który narzuciło Starostwo tego nie zapewnia. Przewodniczący Komisji dodał, że 

należałoby podjąć dyskusję ze Starostwem i ewentualnie zmienić sposób dofinansowania 

pełnego zadania łącznie z kolejnym etapem ustalania zakresu, czyli uporządkowania pobocza 

oraz zmienić proporcje z 50% na 50% na przykład na 60% do 40%. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że na pewno przygotuje projekt uchwały. We 

wcześniejszym piśmie koszty były szacowne po 350 tys. zł, dla Starostwa i dla Gminy. 

Obecnie propozycja jest po 300 tys. zł na każdy samorząd. Wójt dodał, że znając w maju 

realia budżetowe przygotuje stosowny projekt uchwały i będzie prowadził rozmowy, aby 

mieszkańcy mieli bezpieczne przejście.  

Przewodniczący Komisji Józef Tracz wyjaśnił, iż myśli, że żaden radny nie jest przeciwny 

temu, aby zapewnić bezpieczeństwo mieszkańcom, tylko uważa, że zakres prac, który 

interesuje Gminę, powinien zostać uzgodniony w ramach umowy partnerstwa na piśmie 

i powinien zostać spełniony.  

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że samo przestawienie ogrodzeń, już w jakiś sposób 

umożliwi poruszanie się poboczem i będzie przejście dla mieszkańców, w tym 

w szczególności dzieci idących do szkoły.  

Radny Krzysztof Kowalczyk powiedział, żeby zadziałać, by Powiat więcej dofinansował to 

zadanie, tym bardziej, że jest to droga powiatowa.  

Radny Maciej Lipka odnosząc się tematu tej inwestycji drogowej zwrócił uwagę, iż jest to 

bardzo niebezpieczny odcinek, dlatego dokończenie tej inwestycji jest bardzo ważne. Radny 

dodał, że może brak współpracy z Powiatem wynika z małego zaangażowania ze strony 

pracowników gminy odpowiedzialnych za realizacje i nadzór tych zadań. Kolejno radny 

poprosił o pilne zajęcie się tematem utwardzenia poboczy na odcinku drogi Żarowo – 

Lubowo, zwłaszcza za mostem w stronę Lubowa, oraz dokończeniem rozpoczętego zadania 

dotyczącego drogi na odcinku Grzędzice – Żarowo. Jednocześnie radny poprosił Wójta 

o nadzór i weryfikację osób zajmujących się tymi tematami, aby ponosiły odpowiedzialność 
za realizację swoich zadań. 

Radna Agnieszka Bieniek zwróciła uwagę, żeby nie zapominać, że jest to droga powiatowa. 

Powiat widząc potrzeby mieszkańców powinien odłożyć środki finansowe na zrealizowanie 

tego zadania. Kolejno radna zapytała Wójta, czy może wie, czy Powiat, tak jak Gmina ubiegał 

się o dofinansowanie w ramach Funduszu dróg samorządowych na rok 2020. Czy Powiat 

wiedząc o takiej możliwości korzysta z jakiegokolwiek dofinansowania w celu realizacji 

zadania w Sownie. 
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Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że według ustnej informacji, jaką uzyskał, 

w przyszłym roku ta inwestycja miała być planowana w ramach dróg samorządowych, ale nie 

ma pisemnego potwierdzenia, że Starosta planuje tę inwestycję w przyszłym roku. Wójt 

zwrócił uwagę, że w związku z pandemią nie wiadomo, co się wydarzy i jak będzie wyglądał 

budżet Powiatu, a trzeba pamiętać, że ma on pod sobą szpital. 

Następnie Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że inne Gminy udzielają 
oprocentowanych pożyczek dla powiatów i zapytała, dlaczego Gmina nie chce zaproponować 
takiej pożyczki dla Powiatu, nawet nieoprocentowanej.  

Odpowiadając Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że trzeba spojrzeć na możliwości 

budżetu gminy, który stoi na granicy wskaźników. Wójt dodał, że każda jedna forma nie 

ułatwi, a utrudni funkcjonowanie gminy. Wójt dodał, że jeżeli już, jest to udział Gminy 

w przesunięciu i wznowieniu granic. Co do dalszej realizacji nie jest w stanie powiedzieć, 
jakie są dalsze plany Starosty odnośnie tej inwestycji. Jednocześnie Wójt zwrócił uwagę, że 

nie należy porównywać się do innych gmin, gdyż, każda jest inna, zwłaszcza na poziomie 

budżetu. Ponadto nie wiadomo, czy Powiat przystałby na taką propozycję jak pożyczka.  

Radny Paweł Żmuda powiedział, że w budżecie była zgoda, aby te środki zabezpieczyć 
i nadal uważa, że ta inwestycja jest zasadna i słuszna. Natomiast zadaniem Gminy jest 

dopilnowanie tego, aby była podpisana konkretna umowa ze starostwem – porozumienie, co 

będzie wchodziło w zakres tych prac.  

Przewodniczący Komisji Józef Tracz ponownie wyraził opinię, że nikt nie jest przeciwny 

tej inwestycji, ale na zasadzie partnerstwa i właściwego zabezpieczenia interesu gminy. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że ważne jest bezpieczeństwo. Następnie odnosząc 

się do współpracy i partnerstwa wrócił do sprawy nieodpłatnego przejęcia pomieszczeń na 

ulicy Bydgoskiej, na co Przewodniczący Komisji Józef Tracz odpowiedział, aby nie mylić 
tych zadań, ponieważ droga to Powiat, a przejęcie to realizacja zaleceń i zgody Wojewody 

w imieniu Skarbu Państwa. Przewodniczący dodał, że radni chcieliby, aby pieniądze zostały 

wydatkowane właściwie i zależy im na tym, żeby Starostwo chciało rozmawiać. Natomiast 

ustalenia dotyczące udziałów 50% na 50%, zostały narzucone przez Starostwo. 

Radny Mateusz Jarosz odnosząc się do zgody Wojewody na nieodpłatne przejęcie 

pomieszczeń na ulicy Bydgoskiej, zapytał, dlaczego Wojewoda nie chce przekazać działki na 

cele publiczne w Strachocinie. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że Wojewoda wyraził zgodę na przekazanie tej 

działki, ale tylko w części i takie rozmowy na dzień dzisiejszy są prowadzone, ponieważ jest 

regulowany stan prawny.  

Radny Krzysztof Kowalczyk zabrał głos w sprawie dofinansowania przewoźników 

transportu zbiorowego w miejscowościach, których nie obsługuje MPK. Radny poprosił, aby 

poważnie zająć się tym tematem, ponieważ w ostatnim czasie mieszkańcy mogli pozostać bez 

możliwości tego transportu, tylko dzięki temu, że zostały podjęte działania i pomoc ze strony 

Gminy nie zawieszono kursów. Radny zwrócił uwagę, że MPK natomiast zawiesiło na 

tydzień kursy, pomimo tego, że Gmina dofinansowuje te kursy.  

Przewodniczący Komisji Józef Tracz poprosił Wójta o przekazanie informacji z rozmów 

z przewoźnikami. Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że pierwszym okresie, kiedy 

zostały zamknięte szkoły, przewoźnicy zwrócili się do niego, że będą skłonni zawiesić kursy 

linii, ponieważ nie było tylu chętnych na dojazdy, jak dotychczas. Nie funkcjonują szkoły, 

w zakładach pracy były również ograniczenia, co do zatrudnienia. W związku z tym poprosił 

tych przewoźników, aby określili, jakie kursy chcieliby i widzą, jako najbardziej 

ekonomiczne z uzasadnieniem funkcjonowania tych kursów. Wójt dodał, że w tym czasie 

MPK również zawiesiło kursowanie autobusów na liniach w gminie. Po tygodniu linie MPK 
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w skróconym wymiarze zostały uruchomione i funkcjonują. Po prośbach przewoźnicy 

prywatni również uruchomili kursy, skracając linie przejazdu do terenu gminy. Tych dwóch 

przewoźników obsługuje 1/3 miejscowości gminy. Z przewoźnikami została zawarta umowa 

na dofinansowanie, która następnie aneksem została przedłużona do 24 maja.  

Radny Mateusz Jarosz zapytał, czy MPK przedkłada sprawozdania z przychodów 

i wydatków na gminie, jeśli tak to chciałby je zobaczyć, a jeśli nie to prosi o przygotowanie 

dla radnych informacji o rocznych wydatkach na MPK. 

Odpowiadając Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że taka coroczna informacja jest po 

rozliczonym roku i przygotuje radnym taką informację odnośnie MPK. 

Kolejno Radny Paweł Żmuda powiedział, że jeżeli chodzi o przewoźników również 
interweniował, gdy ten problem się pojawił i rozumie, iż doszło do porozumienia w sprawie 

dofinansowania i poprosił Wójta, aby wyjaśnił, w jaki sposób jest to liczone? Jednocześnie 

Radny przypomniał, iż wielokrotnie zwracał uwagę na problem dofinansowania 

przewoźników i nierównych warunków tego wsparcia dla mieszkańców i dodał, że tę sprawę 
trzeba rozwiązać.  

Odpowiadając Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że umowa z przewoźnikami 

przewiduje dopłatę 2,50 zł za wozokilometr przejechany po terenie gminy, również została 

określona ilość kursów.  

AD 4. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu Józef Tracz podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu 

i poprosił o dyskusję w sprawie planu pracy komisji na ten rok.  

Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że w związku z sytuacją pandemii nie będą możliwe 

wyjazdy w teren, które zostały zaplanowane w planie pracy. Przewodniczący zaproponował, 

żeby komisja pracowała na dokumentach oraz materiałach przygotowanych przez Gminę 
i ewentualne przełożenie tych wyjazdów na późniejszy termin, jeżeli będzie taka możliwość. 
Jeśli chodzi o sprawy drogowe Radna Agnieszka Bieniek zaproponowała, aby przygotować 
harmonogram kolejności wykonywania remontów na terenie gminy. Radny Krzysztof 

Kowalczyk przychylił się do propozycji Przewodniczącego oraz propozycji przygotowania 

takiego harmonogramu. Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę, że harmonogram 

dotyczyłby remontów i napraw bieżących. Po dyskusji Przewodniczący Komisji Gospodarki 

Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz zamknął posiedzenie komisji. 
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